
Protokół Nr LVII/2023 

Sesji Rady Gminy Lipusz 

odbytej w dniu 17.08.2023 r. 

w Urzędzie Gminy Lipuszu o godz. 1400 

 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 1400. 

Przewodnicząca Rady Gminy Bogumiła Mokwińska dokonała otwarcia sesji. Powitała 

wszystkich zgromadzonych na posiedzeniu /zał. nr 1,2,3,4 do prot./. Na podstawie listy 

obecności Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest prawomocna do prowadzenia 

obrad i podejmowania uchwał. Na stan 15 – obecnych było 12. Radni nie wnieśli uwag do 

porządku obrad, został on przyjęty jednogłośnie w następującym brzmieniu: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

    a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

    b/ zatwierdzenie porządku obrad, 

    c/ przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

2. Informacja Wójta za okres międzysesyjny. 
3. Informacja Przewodniczącej Rady dotycząca otrzymanych Interpelacji Radnych. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ dokonania zmiany budżetu gminy Lipusz na 2023 r, 

b/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lipusz na lata 2023-2028, 

c/ trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarne-
go w Gminie Lipusz, 

d/ określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w Gminie Lipusz, 

e/ szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 
za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komu-
nalnymi, 

f/ przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Lipusz, 

g/ określenia inkasentów  opłaty miejscowej na terenie Gminy Lipusz. 

5. Zapytania i wolne wnioski Radnych. 
6. Zamknięcie obrad. 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż zapoznała się z treścią protokołu z LVI Sesji Rady 

Gminy Lipusz odbytej w dniu 19.06.2023 r.  W wyniku głosowania protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 



Ad. 2 

Informację za okres międzysesyjny przedstawił Wójt Gminy Lipusz – Mirosław Ebertowski 

/zał. nr 5 do prot./. 

 

Ad. 3 

Przewodnicząca poinformowała, że od ostatniej sesji nie wpłynęły interpelacje od 

Radnych. 

 

Ad. 4a 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany budżetu 
gminy Lipusz na 2023 r. 

Wójt Gminy Lipusz- chciałbym sprostować pomyłkę w niniejszej uchwale w zał. Nr 2a. w 
poz. 1 omyłkowo skopiowała się nazwa zadania z pozycji nr 2. W poz. 1 nazwa zadania po-
winna brzmieć  „Przebudowa drogi gminnej ul. Jeziornej w miejscowości Gostomko”. War-
tość 190 tys. zł. 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Lipusz – Mirosław Ebertowski.   

Radny Ryszard Ostrowski – które skrzyżowanie jest objęte dofinasowaniem?  

Wójt – to jest skrzyżowanie koło figurki w centrum miejscowości. 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 6,7 do prot./ 

 

Ad. 4b 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie  zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Lipusz na lata 2023-2028.  

 

Omówienia uchwały dokonała Skrabnik Gminy – Anita Kulas  

 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały.  W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 8,9 do 

prot./ 

 

Ad. 4c 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania 

oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Lipusz. 

 

Omówienia uchwały dokonała Kierownik OPS w Lipuszu – Kier. Sławomira Kiedrowska  

 

Przewodnicząca Rady – Bogumiła Mokwińska – i to są wszystkie zmiany, o których Pani 

mówiła? 

Kierownik OPS w Lipuszu – Kier. Sławomira Kiedrowska – Tak 

 



Przewodnicząca Rady – Bogumiła Mokwińska – czyli to są zmiany techniczne, nazewnictwo 

związane z nowa ustawą.  

 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie /zał. nr 10,11 do 

prot./ 

 

Ad. 4d 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilo-
metr przebiegu pojazdu w Gminie Lipusz 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy – Mirosław Ebertowski   

 

Przewodnicząca Rady – Bogumiła Mokwińska – Panie Wójcie czy można by przypomnieć  

stare stawki? Czy się zmieniły?  

 

Wójt- one się już w zeszłym roku zmieniły, także za bardzo nie wzrosły. Te stawki wynikają z 

rozporządzenia. Można wyższe ustalić, ale myślę, że one są dosyć wysokie. Moim zdaniem 

one są na odpowiednim poziomie.  

 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 
uchwały.  W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 12,13 do 

prot./ 

 

Ad. 4e 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicie-
la nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy – Mirosław Ebertowski   

 

Radny Ryszard Ostrowski – kto odbiera opony od ciągników gospodarzom?  

 

Wójt– gospodarstwo rolne jest traktowane tak, jak każdy inny przedsiębiorca, 

przepuszczam, że jeżeli gospodarz kupuje gdzieś opony to ma też możliwość oddania  ich. 

Opona ciągnikowa nie jest odpadem komunalnym. To jest odpad z działalności 

gospodarczej.  

 

Przewodnicząca Rady – w §2 pkt. 4  tu jest informacja, że właściciele nieruchomości 

mieszkalnych kompostujący bioodpady w  przydomowym kompostowniku zobowiązani są 

do prowadzenia ewidencji bioodpadów, to chyba też jest nowość?  

 

Wójt – tak rzeczywiście od mieszkańców, którzy zdeklarowali, że będą kompostować 

bioodpady skierowaliśmy w tym roku apel, żeby określili ile tych bioodpadów, jako masy 



mniej więcej wytwarzają? To było nam potrzebne aby określić poziom recyklingu jaki 

osiągnęliśmy. Jeśli te odpady są przekompostowane i wykorzystywane na posesji to one 

uległy recyklingowi. Do określenia poziomu recyklingu musimy te odpady wykazać, dlatego 

też tutaj wpisujemy jako obowiązek, żeby przekazywali nam te informacje już nie 

dobrowolnie tylko obowiązkowo. To się przedkłada na uzyskanie poziomu recyklingu, jeżeli 

to się nie uda to wszyscy solidarnie będziemy musieli zapłacić kare, jako gmina. Dlatego 

potrzebna jest informacja zwrotna od osób kompostujących. Jeśli oddajemy odpady BIO 

do Zakładu Zagospodarowania to mamy wiedze ile ich zostało oddanych . To można sobie 

w prosty sposób obliczyć. Wystarczy raz czy dwa zważyć odpady przeznaczone do 

kompostowania. Należy to oszacować i przyjąć jakąś wartość. Będziemy starali się sposób 

pozyskiwania tych informacji przedstawić mieszkańcom, żeby w miarę rzetelnie to 

oszacować. Z przeprowadzonych ankiet wynikały bardzo duże rozbieżności. Jak się będzie 

zbliżał okres sprawozdawczości to będziemy o tym informowali.  

 

Przewodnicząca Rady – dobrze by było dać mieszkańcom jakieś narzędzie, żeby w miarę 
ujednolicić wskazywanie ilości Bioodpdów.  

 

Wójt- ja myślę, że można by było podać średnią, jeśli komuś wyjdzie duża rozbieżność to 

można by się zastanowić, czy wszystko wzięło się pod uwagę. Ja zrobiłem tak, że przez 

prawie miesiąc ważyłem bioodpady przy wynoszeniu do kompostownika i oszacowałem 

średnią na cały rok. To będzie dosyć istotne, będziemy o tym szczegółowo informowali jak 

przepisy wejdą w życie.  

 

Radna Teresa Rolbiecka –jak to wyliczyć jeśli zwierzęta gospodarcze np. krowy dostają 

bioodpady? 

 

Wójt - zanim obierki trafią do zwierząt gospodarczych, to można parę razy  zważyć 

bioodpady i wówczas to jest powtarzalne. Następnie przyjąć jakąś średnią, można to w ten 

sposób policzyć. Mi się wydaje, że to trzeba oszacować. Nie chodzi o to, aby prowadzić 

ścisłą ewidencję.  
 

Radny Robert Ebertowski-  mam uwagę techniczną na przyszłość, jeżeli taka byłaby wola 

większości i są takie możliwości prawne, to chyba lepiej byłoby szczegółowy regulamin 

przedstawić w postaci załącznika i ewentualnie omawiać zmiany jakie zachodzą. 

 

Wójt – mieliśmy do tej pory uwagi, że jeśli regulamin był w formie załącznika, to jest 

nieprawidłowość, jeśli chodzi o proces legislacyjny. Taka uchwała była przyjmowana już 
dwa razy. To jest też jakaś ilość papieru, którą trzeba niestety do odpady później 

przeznaczyć. Dlatego ewentualnie możemy się umówić, że przy takich uchwałach komisje 

mogłyby się spotkać i bardziej szczegółowo go przeanalizować. Pani Przewodnicząca trochę 

czasu musiała poświęcić, żeby odczytać całą treść.  

 



Przewodnicząca Rady Gminy – wydaje mi się, że czasami nam się przyda odświeżyć 

pamięć. Ostatnia uchwała w tej sprawie była w 2019 r teraz mamy 2023, to nie jest aż tak 

często. 

 

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały.  W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 14,15 do 

prot./ 

 

Ad. 4f 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządze-
nia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w ob-
rębie geodezyjnym Lipusz.  

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy – Mirosław Ebertowski   

Radny Robert Ebertowski-  poproszę o informację jakiego obszaru mapa dotyczy?  

Wójt- ten obszar jest taki sam jak poprzednio, czyli skrzyżowanie z ulicą Długą na  
Bałachach i łuk przy ulicy Lipowej.  W marcu przedstawiałem to bardziej szczegółowo. Po-
przednia mapa miała inny charakter i było więcej na niej widać, ale takie są teraz wymogi. 
Niestety musi to być mapa do celów projektowych i dlatego ta zmiana.  

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały.  W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 12,13 do 

prot./ 

 

Ad. 4g 

Przewodnicząca Rady – odczytała projekt uchwały w sprawie określenia inkasentów  opłaty 
miejscowej na terenie Gminy Lipusz, 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy – Mirosław Ebertowski   

Przewodnicząca Rady – poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały.  W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 12,13 do 

prot./ 

 

Ad. 5 

Radny Robert Ebertowski – mam pytanie w nawiązaniu do sprawozdania międzysesyjnego 

odnośnie wniosku parafii w sprawie dwustu tysięcy złotych, Ksiądz mówił na ogłoszeniach 

o milionie zł. Czy jest milion dofinansowania i dodatkowe dwieście tysięcy złotych?  

 

Wójt- to już jest druga edycja tego programu. W pierwszej edycji uzyskaliśmy 

dofinansowanie na dotacje dla parafii w wysokości miliona złotych.  Jak już informowałem 

wcześniej dostaliśmy dofinansowanie na prace konserwatorskie przy Młynie, 

wnioskowaliśmy wtedy bodajże o 150 tysięcy złotych. To również jest w tej drugiej edycji, 

w której termin naboru był do 16 sierpnia i teraz będziemy czekali na rozstrzygnięcie. Nie 

wiadomo, czy uda się uzyskać to dofinansowanie. Na razie złożyliśmy wniosek. Na milion 
złotych jest już przyznana promesa. Teraz musimy przejść dalsze procedury związane z 



dotacją. Jest trochę wątpliwości, aktualnie odbywają się szkolenia oraz wyjaśnienia, jak 

postępować. Myślę, że niebawem będziemy mogli podjąć uchwałę o udzieleniu tej dotacji i 

prace będą mogły być realizowane z tych środków.  

 

Radna Danuta Wysocka- mieszkańcy mają bardzo złą widoczność jak się wyjeżdża  

z ul. Krótkiej naprzeciwko straży, ze względu na to, że P…………….. na  rogu jest żywopłot. 

Rzeczywiście przejechałam się tą drogą i muszę powiedzieć, że często na chodniku stoją 

tam samochody. W związku z powyższym bezpieczeństwo nie jest tam zachowane. 

Poproszono mnie o to, żebym poruszyła ten temat. Ja wiem, że to jest prywatna posesja i 

trudno komuś coś nakazywać, ale może wato się temu przyjrzeć, żeby bezpieczeństwo 

wyjazdu z tamtej ulicy na główną drogę było zachowane. Drugą sprawa dot. ulicy 

Partyzantów. Na naszym osiedlu są ograniczniki prędkości, natomiast na Partyzantów nie. 

Był taki incydent, że mieszkaniec bardzo szybko jechał i spowodował ogromne 

niebezpieczeństwo, bo poruszał się z nadmierną prędkością. Pani, która szła  

z dzieckiem na spacer, żeby uchronić wnuka uskoczyła tak niefortunnie, że upadła, była 
cała poobijana. Natomiast druga Pani, mieszkanka tej ulicy, zastawiła swoim samochodem 

drogę, żeby temu Panu udzielić ludzkiego ostrzeżenia. Tam nie ma żadnego ogranicznika 

prędkości. Może warto postawić jakiś znak. Musielibyśmy się zastanowić, co tam zrobić. 

Myślę, że trzeba jakoś to rozsądnie rozważyć, żeby przede wszystkim było zachowane 

bezpieczeństwo mieszkańców.  

 

Wójt- może zacznijmy od ulicy Partyzantów. To jest teren zabudowany. Na terenie Lipusza 

obowiązuje ograniczenie do 40 kilometrów na godzinę. Ta droga została utwardzona  

i pewnie z tego wynika to, że nieodpowiedzialni ludzie jeżdżą z nadmierną prędkością.  

Z naszej strony jedynie co możemy zrobić to progi zwalniające, ale wiecie Państwo, że z  

progami mamy tutaj różne doświadczenia. Za chwilę będziemy mieli jakieś skargi o to, że 

jest za dużo progów. Przede wszystkim należało to zgłosić na policję, zwłaszcza jeśli 

wiadomo kto to zrobił i wyciągnąć konsekwencje wobec tej osoby. Ewentualnie możemy 

zgłosić to na policję, że w tamtym miejscu dochodzi do przekroczenia prędkości. Jeśli ktoś 

był poszkodowany to tym bardziej należało to zgłosić na policję. To może w jakiś sposób 
zniechęci albo da moment zastanowienia tym, którzy tak się zachowują. Bo my nie mamy 

innych możliwości. Radaru nie postawimy, bo nie możemy. Jedynym rozwiązaniem jest 

próg zwalniający. Pewnie trzeba by było konsultacje z mieszkańcami przeprowadzić, bo za  

chwilę usłyszymy słowa sprzeciwu. Tam jednak jest ruch samochodów ciężarowych, to 

będzie hałas Można postawić znak np. do 20 ograniczenie? Tylko co to zmieni, 

przypominam, że na terenie całej miejscowości Lipusz jest ograniczenie do 40 i to już jest  

o 10 km mniej dla obszaru zabudowanego obniżone. Fizyczna przeszkoda, albo kara to 
zawsze działa. Natomiast jeśli chodzi o ulicę Krótką, to już apelowaliśmy do policji, żeby 

zwróciła uwagę na parkujące tam samochody, bo tam jest strefa zamieszkania i nie ma 

możliwości parkowania przy chodniku. Tak mówią przepisy drogowe, na posesji można 

parkować samochody. Tutaj też musiałaby policja interweniować, bo gmina nie ma 

narzędzi, żeby to zrobić. Natomiast jeśli chodzi o ograniczenie widoczności. Tak jak pani 

sama wspomniała, to jest prywatna posesja. Możemy ewentualnie zaapelować o to, żeby 

ten żywopłot przyciąć, albo wyciąć fragment, bo pewnie by się z tym wiązało. Odnośnie 



parkowania to były tam uwagi przekazywane mieszkańcom, żeby nie parkować, i to nie 

tyko w tym miejscu, jest więcej takich miejsc. Chcieliśmy wyeliminować tą potrzebę 

slalomu na ulicy ale, gmina nie ma narzędzi, jedynie policja. 

 

Radna Danuta Wysocka - bardziej chodziło o ten żywopłot jak strażacy z jakimś wyzwaniem 

do pożaru wyruszą to tam jest bardzo niebezpiecznie, oni szybko jadą. Tam jest naprawdę 

bardzo zła widoczność. 

 

 Wójt – każda osoba powinna tam zachować szczególną ostrożność. Myślę, że tam takiego 

szybkiego ruchu nie ma. Ze strony straży, raczej nie ma zagrożenia. Te samochody są na 

sygnałach dźwiękowych i świetlnych. Ktoś wyjeżdżający z ulicy Krótkiej musi się zatrzymać 

się i poczeka. Gorzej z tymi, którzy przejeżdżają za szybko ulicą Młyńską, bo też są takie 

sytuacje. Jest tzw. mapa zagrożeń, można tam zaznaczyć zdarzenie i wówczas policja ma 

obowiązek w tym miejscu skontrolować co się dzieje. Gminom odebrano możliwość 

stawiania radarów. Ja bym tutaj osobiście widział w paru miejscach w Lipuszu to 
urządzenie.  

 

Radny Wojciech Kraskowski – chciałem zaproponować żebyśmy zrobili w Urzędzie panteon 

Wójtów Gminy Lipusz. Jak wiadomo już pewne osoby nie żyją, to są osoby którym zaufało 

społeczeństwo. Uważam, że też zasługują na uhonorowanie. Mogłoby to być gdzieś na 

dole w jakimś miejscu utworzone.  

 

Przewodnicząca Rady – to jest głos do przemyślenia i zaakceptowania bądź 

przedyskutowania. Może  Komisja Oświaty, Kultury może się zająć tą sprawą. Bądź przy 

okazji jakiejś rocznicy gminy można by o tym pamiętać.  

 

P. Małgorzata Jocher – Sołtys Sołectwa Płocice- chciałabym wrócić do nowych zasad 

związanych z omawianym regulaminem, w nawiązaniu do ważenia bioodpadów. Nie wiem 

jak to zrobić żeby wszystkich poinformować, trudno rozmawiać z każdym mieszkańcem.  

 
Wójt – na razie jest to uchwała przyjęta przez Radę Gminy ona musi jeszcze przejść 

procedurę kontrolną Wojewody i zostać opublikowana w Dzienniku Urzędowym. Jak już 

będzie stanowiła prawo miejscowe to będziemy informowali mieszkańców. Być może w 

postaci ulotek, kurendy czy poprzez nasze społecznościowe portale, ale będziemy także 

oczekiwali wsparcia sołtysów żeby przekazali tę informację.   

 

Ad. 7 
 

W tym miejscu porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady podziękowała za 

udział obecnym i zamknęła obrady LVII Sesji Rady Gminy o godz. 1543. 

 

Protokołowała:                                  Przewodnicząca Rady 

 

/-/Aneta Spychalska          /-/Bogumiła Mokwińska 


